
Protokół Nr 13/25
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej

z dnia 21 maja 2025 roku

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Tomasz Mitraszewski – Przewodniczący Komisji, udział 
wzięli członkowie Komisji wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 
oraz zaproszeni goście. Lista gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Porządek posiedzenia Komisji:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.
3. Opiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu.
4. Realizacja planu kontroli:

a) omawianie przeprowadzonej kontroli – sporządzenie wystąpienia pokontrolnego,
b) planowanie kolejnej kontroli.

5. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu za 2024r. Sporządzenie opinii z jego wykonania 
oraz  sformułowanie  wniosku  o  udzielenie  lub  nieudzielenie  absolutorium  Zarządowi 
Powiatu.

6. Sprawy bieżące.
7. Zamknięcie posiedzenia Komisji.

Proponowany  porządek  posiedzenia  wraz  z  materiałami  radni  otrzymali  drogą  elektroniczną 
(eSesja). Uwag do porządku posiedzenia nie wniesiono.

Ad 1 Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum
Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji – Tomasz Mitraszewski.
Przywitał gości:

• Starostę Dzierżoniowskiego – Grzegorza Kosowskiego,
• Skarbnika Powiatu – Iwonę Swendrak-Zając.

Następnie  poprosił  członków  Komisji  o  potwierdzenie  swojej  obecności  za  pośrednictwem 
elektronicznego systemu obsługi eSesja. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w posiedzeniu 
uczestniczy 6 radnych, co wobec składu Komisji wynoszącego 6 stanowi kworum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji.
Realizacja pkt 1 została zakończona.

Ad 2 Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji
Protokół Nr 12/25 z posiedzenia Komisji z dnia 23 kwietnia 2025r. został przyjęty w głosowaniu 
jednogłośnie:  „za”:  6,  przeciw:  0,  wstrzymuję  się:  0  (bez  uwag).  Wyniki  głosowania  stanowią 
załącznik nr 3 do protokołu.
Realizacja pkt 2 została zakończona.

Ad 3 Opiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu
Komisja nie opiniowała projektów uchwał.
Realizacja pkt 3 została zakończona.

Ad 4 Realizacja planu kontroli
a) omawianie przeprowadzonej kontroli – sporządzenie wystąpienia pokontrolnego
Zgodnie z Rocznym Planem Kontroli Komisji Rewizyjnej, Zespoły Kontrolne nie przeprowadzały 
kontroli w miesiącu maju 2025r.

b) planowanie kolejnej kontroli
Zgodnie z  planem kontroli  na rok 2025,  Komisja  Rewizyjna nie  ma przewidzianej  kontroli  na 
miesiąc czerwiec.
Realizacja pkt 4 została zakończona.
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Ad  5 Analiza  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  za  2024r.  Sporządzenie  opinii  z  jego 
wykonania  oraz  sformułowanie  wniosku  o  udzielenie  lub  nieudzielenie  absolutorium 
Zarządowi Powiatu
Zgodnie  z  art.  16  ust.  3  ustawy  o  samorządzie  powiatowym:  „Komisja  rewizyjna  opiniuje  
wykonanie budżetu powiatu i występuje z wnioskiem do rady powiatu w sprawie udzielenia lub  
nieudzielenia absolutorium zarządowi. Wniosek w sprawie absolutorium podlega zaopiniowaniu  
przez regionalną izbę obrachunkową”.
W materiałach na dzisiejsze posiedzenie członkowie Komisji otrzymali:

• Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  powiatu  dzierżoniowskiego  za  2024  rok  przyjęte 
uchwałą Nr 48/156/25 Zarządu Powiatu Dzierżoniowskiego z dnia 17 marca 2025 roku wraz 
z informacją o stanie mienia Powiatu Dzierżoniowskiego na dzień 31.12.2024r.,

• Uchwałę  nr  XIII/36/2025  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 
we Wrocławiu  z dnia  3  kwietnia  2025r.  w  sprawie  opinii  o przedłożonym przez  Zarząd 
Powiatu  Dzierżoniowskiego  sprawozdaniu  z wykonania  budżetu  Powiatu 
Dzierżoniowskiego za 2024 rok,

• sprawozdania finansowe oraz sprawozdania budżetowe za 2024 rok.
Głos zabrała Pani Iwona Swendrak-Zając – Skarbnik Powiatu, która oznajmiła, iż:

• ostatnia rata kredytu została spłacona w grudniu 2023 roku i przez cały 2024 rok powiat nie 
wziął kredytu, co oznacza, że do tej pory powiat nie ma zadłużenia (powiat dzierżoniowski 
jest jednym z nielicznych w Polsce, który nie ma zadłużenia),

• budżet na 2024 rok przy uchwalaniu był bardzo niedoszacowany, ponieważ powiat otrzymał 
zaniżoną subwencję  oświatową i  zaniżone udziały  w podatku PIT (na  połowę listopada 
i grudnia powiat nie miał zabezpieczonych wydatków),

• grudzień  był  bardzo  „bogaty”,  ponieważ  powiat  otrzymał  4  mln  zł  na  uzupełnienie 
dochodów  oraz  na  oświatę  i  na  usuwanie  skutków  powodzi,  która  miała  miejsce  we 
wrześniu 2024 roku. Środki te wpłynęły na konto Powiatu w grudniu 2024 roku i pozostały 
jako wolne środki, które już częściowo zostały zaangażowane do budżetu roku 2025.

To bardzo wpłynęło na wynik, ponieważ środków w grudniu wpłynęło prawie 12 mln zł, deficyt był 
planowany  na  poziomie  3  mln  zł,  a  budżet  został  zakończony  nadwyżka  13  mln  zł  (z czego 
11 mln zł zostało zaangażowanych do budżetu bieżącego roku).

• Powiat otrzymał środki z Funduszu Pomocy na finansowanie obywateli Ukrainy - 1,5 mln zł 
oraz  na  uczniów  uczęszczających  do  szkół-  około  90  uczniów,  a  także  na  orzekanie 
o niepełnosprawności.

W dalszej części swojego wystąpienia Pani Skarbnik omówiła inwestycje. Mówczyni oznajmiła, 
iż na inwestycje powiat przeznaczył prawie 20 mln zł z czego 70% to środki pozyskane z zewnątrz. 
Do najważniejszych inwestycji zaliczyć można:

• zakończenie  scalania  gruntów  we  wsi  Piława  Dolna  oraz  części  wsi  Owiesno,  gmina 
Dzierżoniów (trwało od 2016 roku),

• budową ścieżki pieszo – rowerowej od Wojsławic do Piotrkówka,
• zakończenie ul. Piastowskiej w Piławie Górnej.

Radny Maciej Rojek zapytał co z inwestycją w szpitalu powiatowym – miała być rozbudowa 
szpitala (był projekt przebudowy, przeniesienia z Bielawy)? W odpowiedzi  Starosta powiedział, 
że szpital nie otrzymał dofinansowania, w związku z czym projekt nie jest realizowany. Inwestycja 
była zaplanowana, ale nie została zrealizowana z powodu braku środków.
Następnie  Pani Skarbnik oznajmiła,  iż  powiat  pozyskał  środki  unijne na programy oświatowe 
(5 programów,  w  tym  1  twardy).  W  programach  tych  uczestniczą  3  szkoły:  ZS  Nr  1 
w Dzierżoniowie, ZS Nr 2 w Dzierżoniowie i ZSiPKZ w Bielawie.
Na  zakończenie  swojej  wypowiedzi  Pani  Skarbnik  oznajmiła,  iż  w 2024  roku  powiat  również 
wsparł szpital powiatowy kwotą 1 mln zł poprzez podniesienie kapitału. Ponadto pod koniec roku 
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użyczona została pożyczka krótkoterminowa szpitalowi powiatowemu w wysokości 1 mln zł, która 
została zwrócona w grudniu wraz z odsetkami 2.465,75 zł.
Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Na  podstawie  przedłożonych  przez  Zarząd  Powiatu  dokumentów,  Przewodniczący  Komisji 
Rewizyjnej opracował projekt:

• opinii w sprawie wykonania budżetu powiatu za rok 2024,
• wniosku o udzielenie Zarządowi Powiatu Dzierżoniowskiego absolutorium za rok 2024.

Powyższe dokumenty zostały przekazane członkom Komisji  (za pośrednictwem elektronicznego 
systemu obsługi eSesja), celem zapoznania się z ich treścią, do których nie wpłynęły uwagi, ani 
propozycje.
Zatem prowadzący obrady przystąpił do przegłosowania:

• wniosku o  udzielenie  Zarządowi  Powiatu  Dzierżoniowskiego  absolutorium  za  rok  2024 
za: 4, przeciw: 1, wstrzymuję się: 1. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu

• opinii w sprawie wykonania budżetu powiatu za rok 2024: za: 4, przeciw: 1, wstrzymuję się: 
1. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu

Wniosek wraz z opinią Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 6 do protokołu.
Cały  komplet  dokumentów  zostanie  przekazany  do  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 
we Wrocławiu w celu wydania opinii.
Realizacja pkt 5 została zakończona.

Ad 6 Sprawy bieżące
Przewodniczący Komisji oznajmił, iż dnia 09.05.br. członkowie Komisji otrzymali odpowiedź na 
wnioski pokontrolne po kontroli  Komisji  Rewizyjnej w Domu Pomocy Społecznej w Bielawie. 
Następnie  dodał,  iż widnieje  zapis,  że  starostwo  monitoruje  możliwość  pozyskania  środków 
zewnętrznych. W ramach dofinansowania została wykonana instalacja fotowoltaiczna w DPS i to 
wyłącza  możliwość  pozyskiwania  środków  na  termomodernizację.  Przewodniczący  zaznaczył, 
iż trzeba mieć na uwadze, że jeśli pojawi się jakiś konkurs, to z tego dofinansowania nie będzie 
można skorzystać (chyba że przepisy się zmienią). Starosta powiedział, że nie wiadomo jakie będą 
dofinansowania. Starostwo to monitoruje, ale być może będzie to przeszkodą, pewności nie ma, bo 
każdy konkurs ma swoje zasady i regulaminy.  Przewodniczący Komisji  oznajmił, że nie ma co 
liczyć na zewnętrzne dofinansowanie i trzeba działać we własnym zakresie.
Radny Maciej Rojek dodał,  że problemy z dźwigiem wiążą się z wyłączeniem wjeżdżania na 
wyższe piętro. Nadrzędną funkcją państwa jest opieka nad obywatelami.
Radna  Iwona  Cegiełka  zauważyła,  że  sprawa  jest  bardzo  istotna,  bo  w  pewnym  momencie 
budynek przestanie służyć i nie będzie mógł spełniać swojej roli. To jest niezbędne, bez dźwigu 
budynek nie będzie mógł służyć jako DPS.  Starosta powiedział,  że zdają sobie z tego sprawę, 
uwagi są bardzo cenne.
Radny Norbert Warchoł zapytał, kiedy będzie wykonany audyt w szpitalu powiatowym? Starosta 
powiedział, że w najbliższy poniedziałek odbędzie się z audytorem zdalna konferencja.
Innych spraw bieżących nie  zgłoszono,  wobec czego Przewodniczący zamknął  realizację  pkt  6 
porządku.

Ad 7 Zamknięcie posiedzenia Komisji
Wobec  zrealizowanego  porządku  posiedzenia  Przewodniczący  zamknął  posiedzenie  Komisji 
Rewizyjnej dziękując radnym i zaproszonym gościom za udział.

Przewodniczący Komisji

Tomasz Mitraszewski
Sporządziła:
Julia Faltyn-Brzezicka
starszy inspektor
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